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§ 51 KFKS 2021/1 

Anmälningar  

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2021-04-27 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Öppet brev till Sveriges kommuner från Färingtofta Norra 
ideell förening och Föreningen Svenskt landskapsskydd: 
Elbrist i södra Sverige 

 

Inbjudningar 
 

Konsumentdagarna 2021, 18 -19 maj 2021 
Arrangör: Yrkesföreningen Konsumentvägledarnas 
förening tillsammans med Konsumentverket 
Sista svarsdag 30 april 2021 

 

Inbjudan från SKR till Modellkommuner 2021 – ett 
utvecklingsarbete för jämställd välfärd 
Sista svarsdag 1 juni 2021 

 

Inbjudan från SKR till Medborgardialog i komplexa 
frågor, två tillfällen i maj och juni 2021 
Sista svarsdag 5 maj 2021 

 

Cirkulär, SKR 
 

Cirkulär 21:15 Beloppsjusteringar i avtal om 
försäkringsersättning vid trafikskador på kommunala 
anläggningar 

 

Cirkulär 21:18 Ändrade regler vid dag 180 i 
rehabiliteringskedjan 

 

Cirkulär 21:16 Huvudöverenskommelse HÖK 21 med 
Lärarförbundets och Lärarnas Riksförbunds Samverkansråd 

 

Övrigt 
 

BRÅ; Minnesanteckningar från 2021-03-10  
BRÅ; Protokoll från 2021-03-10  
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NSAB; Protokoll från styrelsemöte 1, 2021-03-16  
VärNa; styrelseprotokoll från 2021-03-26 inkl 
årsredovisning, granskningsrapport o revisionsberättelse 

 

Södertörns brandförsvarsförbund (SBFF); protokoll från 
direktionens sammanträde 2021-03-26  

 

Södertörns brandförsvarsförbund (SBFF); Årsredovisning 2020 
samt revisionsberättelse o revisionsskrivelser gällande 
årsredovisningen 

 

AB Vårljus; brev från likvidator samt protokoll från slut-
och årsstämma 2021-03-25 

 

Käppalaförbundet: styrelseprotokoll från 2021-03-25  
Bolagsstämma NVOA 2021-04-13  
Bolagsstämma NEAB 2021-04-13  
Bolagsstämma NEFAB 2021-04-13  
Bolagsstämma CNAB 2021-04-15  
Bolagsstämma NSAB 2021-04-15  
NVOA: Protokoll frånstyrelsemöte 2, 2021-04-13  

 
- - - - - 
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§ 52 KFKS 2021/2 

Delegationsbeslut  

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2021-04-27 

 Ärende Beslutsfattare Datum 
1.  Tilldelning i förnyad 

konkurrensutsättning DIS 
administrativa tjänster - 
webbansvarig 
KFKS 2021/287 

Anna Trygg, enhetschef 
kommunikationsenheten 

2021-03-24 

2.  Anlitande av revisionsbyrå för 
rådgivningstjänst i enskilt uppdrag 
KFKS 2020/953 

Lena Dahlstedt, 
dåvarande stadsdirektör 

2021-03-01 

3.  Tilldelningsbeslut i upphandling av 
second opinion av lärare  
KFKS 2021/160 

Helen Bejmar, rektor 
Nacka gymnasium 

2021-02-17 

4.  Avslag att ta del av allmänna 
handlingar 
KFKS 2020/253 

Sidrah Schaider, 
stadsjurist 

2021-02-11 

5.  Avslag att ta del av allmänna 
handlingar 
KFKS 2020/253 

Sidrah Schaider, 
stadsjurist 

2021-02-10 

6.  Anstånd med att betala faktura 
KFKS 2021/343 

Jörn Karlsson, ekonomi- 
och finansdirektör 

2021-03-12 

7.  Anstånd med att betala faktura 
KFKS 2021/346 

Jörn Karlsson, ekonomi- 
och finansdirektör   

2021-03-24 
 

8.  Anstånd med att betala faktura 
KFKS 2021/347 

Jörn Karlsson, ekonomi- 
och finansdirektör   

2021-03-24 
 

9.  Anstånd med att betala faktura 
KFKS 2021/348 

Jörn Karlsson, ekonomi- 
och finansdirektör   

2021-03-24 
 

10.  Anstånd med att betala faktura 
KFKS 2021/385 

Jörn Karlsson, ekonomi- 
och finansdirektör   

2021-03-22 
 



 
9 (58) 

 27 april 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

11.  Tilldelning Upphandlingskonsulter 
entreprenad 
KFKS 2021/267 

Sebastian Nordgren, 
enhetschef 
inköpsenheten 

2021-03-11 
 

12.  Tilldelning Upphandlingskonsulter 
IT KFKS 2021/255 

Sebastian Nordgren, 
enhetschef 
inköpsenheten 

2021-03-11 
 

 
- - - - - 
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§ 53 KFKS 2020/308 

Aktuellt läge i kommunen gällande coronapandemin 
Muntlig information 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Trafik- och fastighetsdirektör Mats Bohman ger en muntlig redovisning över den aktuella 
situationen inom kommunens olika delar med anledning av pandemin. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att notera informationen till protokollet. 
 
- - - - - 
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§ 54 KFKS 2021/494 

Månadsbokslut mars 2021 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars 2021. 
 
Kommunstyrelsen uppdrar till nämnder som prognostiserar underskott att ta fram en 
åtgärdsplan för att undvika negativ avvikelse för helåret. 
 

Ärende 
Med ett ackumulerat ekonomiskt utfall för perioden januari till mars på 85,6 miljoner 
kronor ligger resultatet 1,3 miljoner kronor högre än vad som hade beräknats i budgeten. 
Den sammantagna effekten av ökade skatteintäkter och att nämndernas resultat visar på 
överskott ligger bakom det positiva resultatet för kommunen som helhet.  
 
För helåret 2020 prognostiseras ett samlat resultat på 733,7 miljoner kronor, vilket är 99,5 
miljoner kronor högre än årsbudgeten på 634,2 miljoner kronor. Reavinster, andra 
exploateringsintäkter och skatteintäkter beräknas sammantaget bli högre än budgeterat. 
 
Netto har kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 118 miljoner 
kronor. Låneskulden var vid utgången av augusti 1.350 miljoner kronor.   
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 22 april 
2021 
Bilaga Månadsbokslut mars 2021 för Nacka kommun. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Nackas ekonomi är stark och såväl utfall för det första kvartalet som prognosen för 
helåret ser mycket positiva ut för kommunen. Trots detta, så är det vissa saker som sticker 
ut och oroar. Bland annat så visar Socialnämnden och Natur- och trafiknämnden upp 
negativa prognoser för helåret. I båda dessa nämnder valde den moderatledda majoriteten 
att inte fullt upp täcka upp för väntade volymökningar och påtvinga verksamheterna 
nedskärningar, detta syns nu i praktiken. Inte minst i Natur- och trafiknämnden är detta 
anmärkningsvärt då anledningen i bokslutet säga vara nya redovisningsprinciper, något som 
var känt redan när budgeten antogs i höstas. Man väljer även att sälja av beståndet av 
bostadsrätter till stora reavinstförluster trots oklara behov framöver och brist på tillgång till 
bostäder inom vissa verksamheter. Det är bra att staten täcker upp för många av de 
merkostnader som pandemin gett upphov till. Men hade vi fått bestämma så hade dessa 
medel gått till att stärka upp våra verksamheter och ge Nackaborna bättre välfärd, inte till 
en skattesänkning som främst gynnar höginkomsttagare.” 
 
- - - - - 
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§ 55 KFKS 2021/473 

Månadsbokslut mars 2021 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars månad 2021. 

Kommunstyrelsen uppdrar till stadsdirektören att ta fram en åtgärdsplan för att undvika 
negativ avvikelse för helåret. 

 

Ärende 
Kommunstyrelsen totalt visar för perioden januari - mars 2021 ett utfall på -34,4 miljoner 
kronor, vilket är +5,9 miljoner kronor bättre än budget. Fler delar av kommunstyrelsen har 
under denna period utfall som visar större överskott som inte kommer kvarstå under året, 
utan balanseras ut. Det är både periodisering av budget och förskjutna kostnader som 
förklarar detta utfall. För helåret visar prognosen för kommunstyrelsen som helhet ett netto 
på -198,9 miljoner kronor, vilket betyder -13,5 miljoner kronor sämre än budget.  
 
Delar av kommunstyrelsen som redovisar ett utfall med underskott mot budget på -15,1 
miljoner kronor är främst -3,0 miljoner kronor för kommunstyrelsen övergripande för ej 
budgeterade kostnader, -9,2 miljoner kronor för välfärd samhällsservice pga outnyttjad 
kapacitet, -1,3 miljoner kronor för enheterna exploatering Nacka och Nacka stad med 
anledning av förseningar samt -0,9 miljon kronor för myndighets- och 
huvudmannaenheterna, stadsledningskontoret och Södertörns brandförsvar. 
 
Delar av kommunstyrelsen som redovisas ett överskott mot budget med +21,0 miljoner 
kronor är främst +7,9 miljoner kronor välfärd skola som kommer användas senare, +4,5 
miljoner kronor stöd och serviceenheterna som beror på förseningar i projekt, +2,0 
miljoner kronor enheten fastighetsförvaltning och särskilda fastighetsobjekt som främst är 
avsett för akuta renoveringar som ännu inte skett samt +1,4 miljoner kronor för enheten 
bygg och anläggning där merparten är senareläggning till nästa år. Här finns också +4,5 
miljoner kronor för oförutsett. 
 
Prognosen för helåret är -198,9 miljoner kronor, vilket är -13,5 miljoner kronor sämre än 
budget. Huvudavvikelsen ligger hos kommunstyrelsen övergripande (-2,5 miljoner kronor), 
exploatering (-1,1 miljoner kronor, prognos under myndighets- och huvudmannaenheter, 
kommer sannolikt justeras i april) och Välfärd samhällsservice (-10,0 miljoner kronor).  
Verksamheter med underskott eller med årsprognoser som är sämre än budget ska ta fram 
åtgärdsplaner för att komma i balans med budget. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 22 april 
2021 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Det är glädjande att kommunstyrelsen nu visar upp en positiv avvikelse gentemot den 
beslutade budgeten, men samtidigt prognostiserar man ett underskott för helåret på över 
7% av budgeten. En väldigt stor del av detta underskott beror på att Välfärd 
samhällsservice drabbats hårt av pandemin. Det är olyckligt att majoriteten valde att behålla 
det så höga överskottsmålet för produktionsenheten, som nu riskerar leda till nedskärningar 
i verksamheten mitt under rådande pandemi.” 
 
- - - - - 
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§ 56 KFKS 2021/254 

Revidering av kommunstyrelsens delegationsordning 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  
 
Kommunstyrelsen beslutar att revidera delegationsordningen i enlighet med förslagen 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 15 april 2021. 
 

Ärende 
Utifrån en översyn av kommunstyrelsens delegationsordning kan det konstateras att det 
finns behov av revideringar inom några områden. Ändringarna som föreslås avser de 
allmänna området, ekonomi och finans samt exploaterings- och fastighetsärenden. Inom 
det allmänna området föreslås tillägg av nya delegationspunkter utifrån bland annat lagen 
om tillgänglighet till digital offentlig service som innebär att kommunstyrelsen behöver 
fatta beslut i ärenden inom området. För ekonomi- och finansområdet avser de föreslagna 
ändringarna framförallt revidering av hur anstånd få medges. Inom exploatering- och 
fastighetsärenden har en mer omfattande översyn skett. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 15 
april 2021 
Bilaga 1 Kommunstyrelsens delegationsordning – nuvarande  
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), att punkt 
12.3 i delegationsordningen stryks.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Khashayar Farmanbars yrkande mot det utsända förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med förslaget från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten. 
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Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Vi tycker att det är viktigt att när man ändrar på punkten 1.4 ”Prövning och beslut om en 
allmän handling kan lämnas ut” och delegerar det till rektorer och enhetschefer att besluta 
så måste vi också erbjuda fortbildning i dessa svåra frågor. Offentlighetsprincipen är ett 
grundnav i vår demokrati och vi har gång på gång i kommunen sett att det varit 
tveksamheter kring detta. Därför ser vi det nödvändigt med utbildning för alla som 
hanterar offentliga handlingar så att detta blir rätt.” 
 
- - - - - 
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§ 57 KFKS 2021/272 

Revidering av kommunfullmäktiges arbetsordning 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar förslag på revidering av 
kommunfullmäktiges arbetsordning enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 18 
februari 2021. 
 

Ärende 
Kommunfullmäktiges arbetsordning är i behov av revidering för att motsvara de nya 
bestämmelserna i 2018 års kommunallag men även utifrån behovet att göra 
arbetsordningen mer teknikneutral. Arbetet med revideringen av arbetsordningen har även 
innefattat att stadsledningskontoret genomfört en allmän översyn av arbetsordningen 
tillsammans med kommunfullmäktiges presidium och gruppledarna i kommunfullmäktige. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 18 
februari 2021  
Bilaga 1 Förslag på revidering av kommunfullmäktiges arbetsordning  
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att arbetsordningen ändras enligt följande förslag: 
”§ 5 … Som huvudregel ska sammanträdena äga rum på måndagar med starttid kl 18.00 
§ 29 … material till kommunfullmäktiges presidium senast klockan 12.00 dagen då 
fullmäktige ska äga rum.” 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Khashayar Farmanbars yrkande mot det utsända förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med förslaget från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten. 
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Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Som påpekades under mötet så innebär detta ärende ett givande och tagande för att 
komma fram till en något sånär godtagbar gemensam plattform. Viktiga aspekter från 
Nackalistan var ett instämmande i S:s yrkande och förslag att flytta sista tiden för 
inlämnande av digitalt material till månd kl 12.00, fullmäktigedagen. Det visade sig sedan 
under diskussionen att det skulle kunna bli genomförbart, vilket välkomnas. I övrigt så 
anser Nackalistan att det inte är lämpligt att ändra allmänhetens halvtimme kl 16.30 på 
kommunfullmäktigedagen eftersom det pågår ett arbete i val- och demokratinämnden i 
syfte att öka allmänhetens intresse att ta del av fullmäktiges debatter och för kontakter 
politiker – allmänhet. Det är att föregå resultatet för denna nämnd. Nackalistan vill tills 
vidare behålla tiden kl 16.30-17.00 eftersom det föreslagna alternativet till kontakttid under 
fullmäktigemötets start inkräktar på arbetet i fullmäktige.” 
 
- - - - - 
  



 
19 (58) 

 27 april 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 58 KFKS 2021/305 

Ändring av sotningsfrister för lokaleldstäder, införande 
av övriga bestämmelser i sotningsfristerna samt ändring 
av taxa gällande rengöring (sotning) och 
brandskyddskontroll 
Verksamhet som utförs i Nacka kommun av Södertörns brandförsvarsförbund 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige fastställer Södertörns brandförsvarsförbunds förslag gällande 
frister för rengöring (sotning) med ikraftträdande 2021-07-01. 
 

2. Kommunfullmäktige fastställer Södertörns brandförsvarsförbunds förslag avseende 
ny taxa gällande rengöring (sotning) och brandskyddskontroll att gälla från 2021-07-
01. 

Ärende 
Södertörns brandförsvarsförbund (Sbff) har genomfört en översyn av sotnings- och 
brandskyddskontrollverksamheten inom förbundets område. Senast taxan och 
föreskrifterna beslutades om var 2014. I det lagda förslaget höjs taxan för exempelvis 
sotning med cirka 90 kronor till 550 kronor, en höjning med cirka 20 %. En av 
anledningarna till ökningen är att ingen beslutad höjning gjorts sedan 2014 och att det finns 
ett behov av att förtydliga vissa bestämmelser inom området genom att föra in dem i 
föreskrifterna och i taxan. Genom ändringen kan samordningseffekter åstadkommas som 
förväntas leda till förbättringar för den enskilde då exempelvis rengöring och 
brandskyddskontroll kan ske vid samma besök med en lägre taxa som följd samt att nya 
arbetsmetoder kan användas och större fokus på utförarnas arbetsmiljö införas.  
 
Arbetet med översynen innebär också att samtliga avtal med entreprenörer för rengöring 
och brandskyddskontroller inom Sbff har sagts upp och ny upphandling kommer ske.  
 
Då brandskyddskontroll är en lagstadgad myndighetsutövning kan inte förbundets 
direktion självständigt besluta om en sådan taxa (utifrån Högsta förvaltningsdomstolens 
prejudicerande ställningstagande från 2015). Detta innebär att varje kommun måste fatta 
det formella beslutet var och en för sig för att taxan ska vara giltig. 
 
Stadsledningskontoret har ingenting att invända mot förslaget från Sbff. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 19 
april 2021 
Bilaga 1 Tjänsteutlåtande från Sbff med förslag till beslut i respektive 

kommunfullmäktige 
Bilaga 2 Protokollsutdrag direktionsbeslut 2021-02-12, § 6 - Ändring av 

sotningsfrister för lokaleldstäder samt införande av övriga bestämmelser i 
sotningsfristerna 

Bilaga 3a  Tjänsteutlåtande - Förslag till ny utformning av Frister för rengöring 
(sotning) enligt lag (2003:778) om skydd mot olyckor 

Bilaga 3b  Förslag till Frister för rengöring (sotning) enligt lag (2003:778) om skydd mot 
olyckor 

Bilaga 4 Protokollsutdrag direktionsbeslut 2021-02-12, § 7 - Ändring av taxa gällande 
rengöring (sotning) och brandskyddskontroll 

Bilaga 5a Tjänsteutlåtande - Ändring av taxa gällande rengöring (sotning) och 
brandskyddskontroll 

Bilaga 5b Förslag till Taxa gällande rengöring (sotning) och brandskyddskontroll 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 59 KFKS 2021/434 

Wall Street Stockholm juni 2022  
– en medskapande festival för modern offentlig konst för goda gestaltade livsmiljöer och en attraktiv 
Stockholmsregion 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  
 
1. Kommunstyrelsen ställer sig bakom förslaget om en regional konstfestival – Wall Street 
Stockholm 2022 med den inriktning som beskrivs i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 
den 22 april 2021.  
2. Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att återkomma till 
kommunstyrelsen med förslag på organisation och plan för finansiering för genomförande 
av regional konstfestival, enligt stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 april 2021. 

Ärende 
Under 2019 genomfördes en medskapande internationell muralmålningsfestival, Wall Street 
Nacka. Nu föreslås ett utvecklat koncept med en regional festival för modern offentlig 
konst under juni 2022, ”Wall Street Stockholm 2022”. Med en gemensam konstfestival 
minskar den ekonomiska och organisatoriska risken för den enskilda kommunen samtidigt 
som ett accelererat lärande och ett förbättrat helhetsresultat väntas ske genom samverkan 
och ett ökat kommunikativt genomslag. Genom en regional konsfestival kan 
attraktionskraften i Stockholmsregionen stärkas genom att utveckla Europas mest 
intressanta och största festival för modern offentlig konst i världsklass som sätter 
Stockholmsregionen på kartan. 
 
En regional konstfestival medför bland annat ett större behov av samordning, en central 
projektledning och en gemensam kommunikationsstrategi. För denna typ av samordning 
bör Wall Street Stockholm lämpligen drivas genom en politiskt neutral och fristående ideell 
förening där alla kommuner i stockholmsregionen kan bli medlemmar. Hur föreningens 
organisation bäst bör utformas, förslag på stadgar och så vidare bör utredas vidare. 
Inriktningen för regional konstfestival – Wall Street Stockholm 2022 innebär i huvudsak att 
Nacka kommun ställer sig bakom en regional festival för modern offentlig konst under juni 
2022, ”Wall Street Stockholm 2022” och att kommunen förväntas bidra med 15-20 nya 
konstverk på olika platser i hela Nacka, varav kommunen finansierar cirka 10 stycken. För 
Nacka kommun beräknas budgeten till totalt 5 miljoner kronor, dels för finansiering av 
kommunens egna konstverk, dels deltagande i den nya organisationen. Beslut om 
finansiering föreslås fattas i samband med att stadsledningskontoret återkommer med 
förslag på organisation och plan för finansiering för genomförande av regional 
konstfestival. Sammantaget föreslås att kommunstyrelsen ställer sig bakom förslaget om en 
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regional konstfestival – Wall Street Stockholm 2022 med den inriktning som beskrivs i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 22 april2021 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till förslaget från 
stadsledningskontoret.  
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag på förslaget från stadsledningskontoret. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Hans Peters yrkande mot Mikael Carlssons yrkande om avslag, och 
fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med Hans Peters yrkande om bifall till 
förslaget från stadsledningskontoret.  
 
Karin Teljstedt meddelade att Kristdemokraterna inte deltar i beslutet.  

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Socialdemokraterna ser positivt på vad extensivt bruk av konst kan medföra t.ex. i 
stadsbyggnadsprocessen. Det kan bidra till tryggare, vackrare och mer inbjudande 
stadsdelar. Samtidigt har vi kritiserat Moderaternas försök till styrning av konsten. Det hårt 
kritiserade projektet Wall street Nacka kom med många fördelar, samtidigt som fadäser 
smög sig in i processen. Konsten får inte bli ett verktyg för att driva på för ökad 
segregation. Inte heller är det OK att politiskt censurera konst som anses representera fel 
samhällsklass såsom DNA-koden och förbudet mot text i konstverk innebar.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det finns flera argument till att inte bejaka detta förslag. Det är inte ett primärt 
kommunalt uppdrag att lägga skattepengar på att bekosta byggföretagens ambitioner att få 
fler intresserade bostadskunder till sina bostäder. Det förra Wall Street-projektet lämnade 
en del övrigt att önska vad gäller den konstnärliga friheten, vilket kritiserades i media. Vilka 
försäkringar finns att det inte upprepas igen? Konstprojekt av detta slag, vilket i sig är 
positiva, givet konstnärlig frihet, borde inte vara ett satellitprojekt eller en baby för 
kommunstyrelsen utan inordnas i kulturnämndens ordinarie verksamhet där kompetensen 
finns. Av ovanstående anledningar yrkar Nackalistan avslag till förslag på beslut.” 
 
- - - - - 
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§ 60 KFKS 2021/71 

Trygghetspaketet 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen fattar följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Brottsförebyggande rådets förslag om fördelning 
av medel för 2021 års trygghetspaket enligt följande.  
 
Trygghetsvärdar (Orminge och Fisksätra)  0,8 miljoner kr 
Ambulerande Väktare/Trygghetsvärdar  0,8 miljoner kr 
Brottsförebyggande trygghetssamordnare (1 sep) 0,4 miljoner kr 
SSPF (skola, socialtjänst, polis, fritid)  1,5 miljoner kr 
Stöd till lokala arbetsgrupper   0,9 miljoner kr 
Kameraövervakning – centrala funktioner  0,2 miljoner kr 
Insatser i samverkan med lokala aktörer  0,4 miljoner kr 

Ärende 
Kommunfullmäktige har beslutat att avsätta 5 mkr för 2021 till trygghetspaketet. I förslaget 
till fördelning av pengarna finns en fortsatt satsning på trygghetsvärdar i Orminge och 
Fisksätra. Det föreslås en särskild satsning på ambulerande väktare/trygghetsvärdar och att 
inrätta en projekttjänst som brottsförebyggande trygghetssamordnare som lokalt på plats 
och tillsammans med civilsamhället ska jobba brottsförebyggande och trygghetsskapande. 
Fortsatt stöd till Polar/ungdomsverksamheten görs genom att socialnämnden får 1 mkr av 
trygghetspaketets pengar. Arbetet inom ramen för SSPF (skola, socialtjänst, polis, fritid) 
fortsätter liksom stödet till de lokala arbetsgrupperna. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 10 
mars 2021 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
förslaget från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – yrkandet om bifall till 
förslaget från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten – och fann att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Kommunens trygghetsarbete är viktigt för att stärka invånarnas känsla av just säkerhet 
och trygghet, och trygghetspaketet är ett bra sätt att göra detta i praktiken. Det är synd att 
intresset för trygghetsvärdar verkar vara lågt hos centrumägare i vissa kommundelar, men 
vi har inga synpunkter på själva förslaget till fördelning. Kommunens trygghetsarbete måste 
fortsätta utvecklas och i vårt budgetförslag för 2021 hade vi netto anslagit totalt nästan 19 
mkr mer till trygghet än Nackas styrande majoritet.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan är positiva till föreslagna trygghetspaket men har också egna politiska förslag 
som inte ryms inom detta. Dessa förslag handlar om lokala fältassistenter, lokala poliser 
och ett aktivt förebyggande socialt arbete med fokus på barn och ungdomar i riskzon. Det 
är tyvärr fortfarande en hel del som fattas av detta i dagens Nacka vilket också märks i 
tilltagande otrygghet och brottslighet, främst i Orminge och Fisksätra.” 
 
- - - - - 
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§ 61 KFKS 2021/381 

Sammanträdesdagar 2022 för kommunstyrelsens 
arbetsutskott och kommunstyrelsen samt 
kommunfullmäktige 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar om sammanträdesdagar 2022 för sig, enligt tabell 
nedan.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 

1. Kommunstyrelsen beslutar om sammanträdesdagar 2022 för sig enligt 
nedan.   

 
2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om 

sammanträdesdagar 2022 för sig enligt nedan. 
 
 
KSSU & KSMU* KSVU & KSAU KS KF 
   31 januari 
18 januari* 25 januari 7 februari 

 
21 februari 

15 februari 22 februari 
 

7 mars 
 

21 mars 
 

15 mars* 22 mars 
KSAU: Årsbokslut 

4 april 
Årsbokslut  

25 april 
Årsbokslut 

5 april 19 april 
KSAU: Marsbokslut 
muntlig 

2 maj 
Marsbokslut 

16 maj 
 

3 maj* 
 

10 maj 23 maj  
20 juni 
T1 31 maj 

 
7 juni  
T1, ramärende  

13 juni 
T1, ramärende 

30 augusti* 
 

23 augusti 5 september 19 september 

20 september 27 september 
KS budget 

3 oktober 
KS budget 

17 oktober 

4 oktober 
Investeringar 

11 oktober 
Investeringar 

24 oktober 
T2, skattesats, mål och 
budget investeringar 

14 november 
(15 november) 
T2, budget, skattesats 

  7 november 
Oppositionens budget 
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25 oktober* 
 

 
29 november 

 
5 december 
Oktoberbokslut internbudget 

 
19 december 

22 november 
 
13 december* 20 december Jan 2023 Jan/feb 2023 

 
 

Ärende 
I detta ärende presenteras förslag till sammanträdesdagar för 2022 för kommunstyrelsens 
arbetsutskott och för kommunstyrelsen samt för kommunfullmäktige. Förslaget har 
samordnats med de förslag som läggs fram till kommunstyrelsens miljöutskott och 
stadsutvecklingsutskott samt dess verksamhetsutskott. Förslagen för samtliga 
sammanträden redovisas för att underlätta en sammanhållen bedömning.  
 
Enligt kommunallagen ska kommunstyrelsen ta ställning till skattesats i oktober månad och 
det föreslås därför ett sammanträde den 24 oktober 2022. Vid samma sammanträde ska 
även ärendet om tertialbokslut två behandlas.  
 
I planeringen av tidsschemat har dialog förts med representanter för ekonomiprocessen 
och med andra parter inom kommunen för att få såväl sammanträden som inlämning, 
beredning och utskick av handlingar att harmonisera. Hänsyn har också tagits till lov och 
klämdagar för att i möjligaste mån undvika sammankomster vid dessa tillfällen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten, daterad den 14 april 2021 
Bilaga Sammanträdesplanen 2022 för kommunfullmäktige och kommunstyrelsen 

samt kommunstyrelsens utskott 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 62 KFKS 2021/103 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport 7/2020 – 
Granskning av kommunens långtidsprognoser 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över revisionsskrivelse A 2021-01-20 enligt 
bilaga 3 till tjänsteskrivelse daterad 14 april 2021. 

Ärende 
De förtroendevalda revisorerna har under hösten 2020 låtit Ernst & Young genomföra en 
granskning med syftet att se om kommunstyrelsens bedömning av den långsiktiga 
ekonomiska utvecklingen är ändamålsenlig. Granskningen omfattar även en ekonomisk 
risk- och väsentlighetsanalys, en långsiktig prognos och andra antaganden för kommunens 
finansiella ställning åren 2020-2029. Av revisionsskrivelsen framgår att kommunens 
metoder för att genomföra ekonomiska långtidsprognoser är ändamålsenliga. På det stora 
hela bedöms att långtidsprognosen är väl genomarbetad och att den innefattar viktiga 
parametrar för ett så rättvisande material som möjligt. Av revisionsskrivelsen lämnas 
följande rekommendationer: 

• Säkerställa att ändamålsenliga analyser görs av kommunens kostnadseffektivitet 
• Säkerställa att det finns verksamhetsmässiga förutsättningar för kommunen att växa 
• Kontinuerligt säkerställa att organisationen och kompetensen är tillräcklig för att 

uppnå den expansion som kommunens demografiska prognos och ekonomiska 
långtidsprognos bygger på. 

 
Yttrandeförslaget redogör för att Nacka kommun kontinuerligt jobbar med 
effektiviseringar för att uppnå mesta möjliga kostnadseffektivitet. Det pågår ständigt arbete 
för att anpassa verksamheten efter befolkningstillväxten och att säkerställa att 
organisationen och kompetensen stödjer de mål som kommunfullmäktige beslutar i Mål 
och budget, både de närmaste åren men också på längre sikt.   

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 
14 april 2021 
Bilaga 1 Revisionsskrivelse A 2021-01-20 Granskning av kommunens 

långtidsprognoser  
Bilaga 2 Revisionsrapport 7/2020 Granskning av kommunens långtidsprognoser  
Bilaga 3  Förslag till yttrande 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Granskningen i denna revisionsskrivelse lyfter på ett mycket intressant sätt fram de risker 
och orosmoln som finns i samband med kommunens långtidsprognoser. Kommunens 
långtidsprognos utgår ifrån att ingen pris- och lönekompensation ska utgå under en period 
på tjugo år. För att hålla detta skulle verksamheterna behöva spara in en stor summa på 
verksamheten varje år, vilket på sikt riskerar att leda till att Nackaborna får sämre välfärd. I 
den prognos som EY gjort där man kompenserar för pris- och löneökningar kommer 
kommunen ha svårt att nå sitt överskottsmål redan 2022, och behöva effektivisera hela 
kommunens verksamhet med 4%, motsvarande över 200 miljoner kronor eller en 
skattehöjning på 78 öre. Trots dessa oroande utsikter valde man att mitt under pågående 
pandemi sänka skatten med 20 öre inför 2021. Samtidigt som äldrenämnden inte fick mer 
än ett symboliskt tillskott utöver det som regeringen tillförde och socialnämnden inte fick 
full volymuppräkning.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan delar helt revisionens åsikt om att pris- och lönekompensation skall tas med i 
huvudscenariot som tas fram, det är orimligt att över en längre tid tänka sig en 
nolluppräkning på detta. Nackalistan delar också revisionens bedömning att det finns en 
risk att kommunens huvudscenario ger en allt för optimistisk bild av framtiden om inte 
pris- och lönekompensation tas med. I svaret till revisionen skriver kommunstyrelsen ” 
Även utbyggnaden av välfärdsfastigheter prognostiseras och uppdateras regelbundet för att 
färdigställandet ska matcha behovet” Vi skulle gärna se denna prognos, just kostnader för 
välfärdsfastigheter tog man t.ex. inte med i den långsiktiga planen för Nacka Stad. Detta var 
något vi kritiserade då.” 
 
- - - - - 
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§ 63 KFKS 2021/104 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport 8/2020 – 
Granskning av kommunens hantering av statsbidrag 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över revisionsskrivelse B 2021-01-20 enligt 
bilaga 3 till tjänsteskrivelse daterad den 14 april 2021. 
 

Ärende 
På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna har EY granskat hur kommunstyrelsen, 
natur- och trafiknämnden samt utbildningsnämnden arbetar med hanteringen av riktade 
statsbidrag. I revisionsskrivelsens bedömning framkommer att det saknas en övergripande 
styrning av statsbidrag, att ingen central uppföljning görs av de statsbidrag som erhållits 
samt att upparbetade arbetssätt bör dokumenteras i rutiner för att säkerställa en 
ändamålsenlig intern kontroll över tid och minska personberoendet. Utifrån granskningen 
rekommenderar revisionen kommunstyrelsen att förtydliga styrningen avseende de riktade 
statsbidragen samt överväga en övergripande sammanställning och uppföljning av erhållna 
bidragsmedel. Vidare rekommenderar revisionen att kommunstyrelsen, natur- och 
trafiknämnden samt utbildningsnämnden att dokumentera rutiner för ansökan respektive 
rekvirering av statsbidrag. 
 
I förslag till yttrande för kommunstyrelsen lyfts bland annat att hanteringen av de riktade 
statsbidragen bäst handläggs verksamhetsnära på nämndnivå. Det finns över 100 
specialdestinerade statsbidrag och det krävs en verksamhetskunskap för att bevaka och 
hantera alla statsbidrag. Ofta krävs det också en motpresentation av verksamheten för att få 
ta del av ett statsbidrag. Utöver det stora antalet befintliga statsbidrag kommer det årligen 
nya riktade statsbidrag och befintliga försvinner. Detta gör det svårt att hitta något 
samordnat och enhetligt sätt att hantera statsbidragen. Det är verksamheterna som idag 
bevakar, hanterar och följer upp de riktade statsbidragen och i det föreslagna yttrandet 
anges att kommunstyrelsens bedömning är att det även ska vara så i fortsättningen. 
Styrningen (strategiska styrningen) hanteras bäst av respektive verksamhet på nämndnivå. 
 
Däremot instämmer stadsledningskontoret i revisionens bedömning att en samlad och 
kommunövergripande sammanställning görs av vilka statsbidrag som faktiskt erhållits i 
förhållande till den årliga sammanställningen i kommunens Mål och budget. 
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Dessutom delar stadsledningskontoret revisionens bedömning att verksamheterna 
dokumenterar rutiner för hanteringen av riktade statsbidrag. Inom kommunstyrelsen är det 
produktionsenheten Välfärd skola som ansvarar för statsbidragen inom skolans område. 
En dokumenterad rutin för bevakning, hantering och uppföljning har beslutats av 
enhetschef för Välfärd skolas verksamhetsstöd i december 2020. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 14 april 
2021 
Bilaga 1 Revisionsskrivelse B 2021-01-20 Granskning av kommunens hantering av 

statsbidrag   
Bilaga 2 Revisionsrapport 8/2020 Granskning av kommunens hantering av 

statsbidrag 
Bilaga 3 Förslag till yttrande 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Granskningen lyfter många intressanta poänger kopplat till kommunens hantering av 
riktade statsbidrag. Vi anser att det finns viss problematik i kommunens hantering i 
dagsläget som behöver hanteras framåt. Samordningen brister och det finns inga tydliga 
rutiner, vilket riskerar att leda till framtida problem om de rutiner som används är väldigt 
personberoende. Samtidigt blir vi uppmuntrade av förslaget till yttrande, det är glädjande 
att man vill stärka arbetet med riktade statsbidrag genom att tydligare dokumentera de 
rutiner som används samt sammanställer vilka statsbidrag som erhållits. Detta underlättar 
uppföljning och gör att man i framtiden på ett bättre sätt kan utveckla befintliga rutiner. 
Något som lyfts i skrivelsen är att Natur- och trafiknämnden inte ansöker om mindre 
statsbidrag på under 200 tkr på grund av de administrativa kostnader som tas i anspråk för 
att ansöka. Detta är väldigt olyckligt och en inbyggd ineffektivitet i hela systemet. Detta 
faktum illustrerar vikten i att ha tydliga rutiner och bra underlag i syfte att minimera 
kostnaderna för administrationen av statsbidragen och göra det lönsamt att söka även 
mindre summor.” 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
” Nackalistan instämmer i stort i kommunstyrelsens yttrande, däremot tycker vi att det är 
viktigt att alla nämnder och verksamheter som får stadsbidrag tydligt markerar detta i 
årsbokslutet. Det är också viktigt att tydligt redovisa vilka kostnader man har haft för att få 
stadsbidraget. Allt detta leder till en stor öppenhet i ekonomin något som vi tycker är 
viktigt.” 
 
- - - - - 
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§ 64 KFKS 2021/218 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport 9/2020 – 
Granskning av kommunens digitalisering 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över revisionsskrivelse A 2021-02-10 enligt 
bilaga 3 till tjänsteskrivelse daterad den 23 april 2021. 

Ärende 
De förtroendevalda revisorerna har under hösten 2020 låtit EY genomföra en granskning 
med syftet att bedöma om kommunens utveckling av verksamheterna med stöd av 
digitalisering är effektiv och ändamålsenlig samt huruvida den interna kontrollen av 
digitaliseringsprocessen är tillräcklig. Granskningen avser kommunstyrelsen, arbets- och 
företagsnämnden samt äldrenämnden. Av den sammanfattande bedömningen framgår att 
revisorerna bedömer att det finns förtjänster i det arbetssätt som införandet av 
digitaliseringsprocessen i kommunen tillför men att det finns också utvecklingsområden, 
både på kommunövergripande nivå och på nämndnivå.  
 
De nämnder som granskats har fått rekommendationer från revisorerna avseende att 
säkerställa mål, färdplan och kompetensförsörjning för verksamhetsutveckling med stöd av 
digitalisering samt planering och uppföljning av digitalisering. Vad gäller kommunstyrelsen 
anser revisorerna att man bör tydliggöra vilka resurser som behöver finnas vid 
verksamheterna respektive digitaliseringsenheten och överväga att etablera en gemensam 
modell för kostnads- och nyttokalkyler. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 
23 april 2021 
Bilaga 1 Revisionsskrivelse A 2021-02-10 Granskning av digitalisering 
Bilaga 2 Revisionsrapport 9/2020 Granskning av digitalisering  
Bilaga 3 Förslag till yttrande 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan delar i stora delar de påpekanden som revisionen gör. Vi tycker också att det 
politiska ledarskapet kring digitaliseringsfrågorna bör stärkas. T.ex. bör olika visioner och 
mål arbetas fram så att alla i organisationen vet vart vi ska. Ofta hänvisar man till mottot 
”växa utan att växa” men detta synsett kan leda till att digitaliseringar som inte direkt ger 
minskad arbetsbörda på kort eller lång sikt inte genomförs även om mervärdet för 
kommuninnevånare eller andra skulle vara stort. Kommunen ska alltid ha innevånarnas 
bästa i fokus och ska kunna genomföra digitaliseringar som innebär fler anställda om 
mervärdet anses högt.” 
 
- - - - - 
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§ 65 KFKS 2021/345 

Remiss – Trafikförändringar i SL-trafiken 2021-2022 
(T22) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen beslutar anta förslag till yttrande över remiss Trafikförändringar i SL-
trafiken 2021/2022 (T22), enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 2021-04-15. 
 

Ärende 
Nacka kommun har mottagit remiss från Trafikförvaltningen i Region Stockholm angående 
förändringar i buss-, båt- och spårtrafik som föreslås att genomföras i december 2021. I 
förslag till trafikförändringar presenteras justeringar av linjer där turer förändras, utökas, 
förkortas eller förlängs.  
 
Det är väsentligt med en attraktiv och välfungerande kollektivtrafik i Nacka. Det blir 
särskilt viktigt med tanke på den ständigt pågående utbyggnaden av bostäder, 
samhällsservice och arbetsplatser. I och med Nackas bebyggelseutveckling ser kommunen 
att det finns ett stort behov av att ytterligare analysera kollektivtrafikens kapacitet samt se 
över busslinjenätets förändringsbehov under de kommande åren. Tunnelbanan kommer att 
vara ett nödvändigt och efterlängtat tillskott, men fram tills den är i trafik och efter det, 
krävs en välfungerande buss- , pendelbåts- och spårtrafik.  
Detta för att kollektivtrafiken alltid ska vara ett enkelt och attraktivt val i Nacka.  
 
I det föreslagna yttrandet till förslaget om trafikförändringar i SL-trafiken vill Nacka 
kommun framföra att kommunen tillstyrker de förslag på förändringar som ger en ökad 
kapacitet i kollektivtrafiken. Men en del av de föreslagna förändringarna ger emellertid 
försämrad kapacitet och kommunen avstyrker de förändringar som inte kan motiveras eller 
kompenseras med förbättringar på angränsande linjer.  
 
I bilaga 1, Förslag till yttrande över Remiss – Trafikförändringar i SL-trafiken 2021/2022, 
daterad 2021-04-13, beskrivs kommunens synpunkter mer ingående. 
 
Remissen bereds även i natur- och trafiknämnden den 27 april 2021, och därför planeras 
för att ärendet kompletteras inför kommunstyrelsens sammanträde den 10 maj 2021 för att 
kunna gå upp som ett samlat ärende till kommunstyrelsen.  
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten, daterad den 15 april månad 2021 
Bilaga 1 Förslag till yttrande på remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 

2021/2022 (T22) 
Bilaga 2 Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 2021/2022 (T22) 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifalltill förslaget från trafikenheten.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – yrkandet om bifall till 
förslaget från trafikenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§ 66 KFKS 2021/262 

Remiss – Folkbildningsstrategi för Stockholmsregionen 
Yttrande till Region Stockholm  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över remissversion av Folkbildningsstrategi för 
Stockholmsregionen, KN 2020/1030, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 7 
april 2021.  
 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Ärende 
Som en del i förverkligandet av den regionala utvecklingsplanen för Stockholm (RUFS 
2050) har Region Stockholms kulturnämnd tagit fram en remissversion av en 
folkbildningsstrategi med syfte att ge en riktning för det övergripande arbetet med 
folkbildningsfrågor för Stockholmsregionen. Nacka kommun är remissinstans, och ärendet 
har beretts av kulturnämnden och arbets- och företagsnämnden.  
Stadsledningskontoret föreslår att Nacka kommun ställer sig positiv till 
folkbildningsstrategins andra punkt avseende att bredda intresset för, och öka delaktigheten 
i, kulturlivet samt det egna skapandet då kommunen anser att den bidrar till den 
övergripande målsättningen om en god livsmiljö för regionens invånare. Nacka kommun 
ställer sig också positiv till folkbildningsstrategins tredje punkt avseende att främja kunskap 
och bildning samt utjämna utbildningsklyftor då kommunen anser att den bidrar till den 
övergripande målsättningen om en god livsmiljö för regionens invånare. Folkbildningen är 
ett viktigt komplement till bland annat den kommunala vuxenutbildningen. 
 
I den föreslagna dialogmodellen på lokal och regional nivå föreslår stadsledningskontoret 
att kommunen att inte skapa ytterligare mötestillfällen och bredda formuleringen så att 
även andra berörda nämnder kan vara en del av arbetet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och kultur- och fritidsenheten, daterad den 7 
april 2021 
Bilaga 1 Förslag till yttrande över Folkbildningsstrategi för Stockholmsregionen 
Bilaga 2  Remissversion Folkbildningsstrategi för Stockholmsregionen 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 23 mars 2021, inklusive nämndens 

synpunkter (KUN 2021/33) 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 24 mars 2021, 

inklusive nämndens förslag till yttrande (AFN 2021/55) 
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Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), att första 
meningen omformuleras så att det lyder: 
”Nacka kommun ställer sig positiv till förslagen i folkbildningsstrategin. Vi vill särskilt lyfta 
fram strategins tredje punkt avseende att främja kunskap… (o.s.v. förslagets text).” 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Gunnel Nyman Gräffs yrkande mot det utsända förslaget från 
stadsledningskontoret och kultur- och fritidsenheten, och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med förslaget från stadsledningskontoret och kultur- och fritidsenheten. 
 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
”Utan att fördenskull hävda att den traditionella modellen för folkbildning är dålig, den 
som bidragit till att locka fram begåvningsreserven ur det fattiga svenska folkdjupet, skulle 
vi ändå vilja påstå att bildningsmöjligheterna med den nya tekniken har vidgats så väsentligt 
att det föreslagna remissvaret känns något mossbelupet.  
Att den tidigare modellen varit bra innebär inte att de nya modellerna är meningslösa. 
Studieförbunden och folkhögskolorna är inte lika omistliga när Internet med dess 
outtömliga utbud och olika privata utbildningar finns ett knapptryck bort.  
De nya teknikerna hade förtjänat några rader i Stockholmsregionens folkbildningsstrategi. 
Och i remissvaret från en kommun som ligger i alla möjliga framkanter.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan: 
”Nackalistan vill påpeka vikten av samtliga uppräknade strategier och inte minst nr 1 – Att 
stärka och utveckla demokratin.” 
 
- - - - - 
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§ 67 KFKS 2021/289 

Remiss – Förstudie om användning och hantering av 
underskrifter med elektroniska materiel och metoder 
Yttrande till Riksarkivet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen antar föreslaget yttrandet 
enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 13 april 2021. 

Ärende 
Riksarkivet har remitterat en förstudie till Nacka kommun. I förstudien utreds det 
begreppsmässiga och rättsliga nuläget för att använda och hantera underskrifter med 
elektroniska materiel och metoder. För det syftet lämnar förstudien rekommendationer för 
dels en terminologi och begreppsapparat, dels en metod för att bedöma olika fall. För 
Riksarkivet har förstudien betydelse för att kunna kommunicera internt och externt, tolka 
och värdera funktionella behov och krav som ställs på underskrifter för den arkivrättsliga 
bedömningen och sammankopplingen till tekniska krav. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och administrativa serviceenheten samt juridik- 
och kanslienheten, daterad den 13 april 2021 
Bilaga 1 Riksarkivet - Förstudie om användning och hantering av underskrifter med 
elektroniska materiel och metoder  
Bilaga 2 Förslag på yttrande 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och administrativa serviceenheten samt juridik- och kanslienheten – 
och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
  



 
39 (58) 

 27 april 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 68 KFKS 2021/260 

Remiss – Förskola för alla barn – för bättre 
språkutveckling i svenska 
(Yttrande till Utbildningsdepartementet över SOU 2020:67) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att fatta följande beslut: 
 
Kommunstyrelsen antar utbildningsnämndens förslag till yttrande.  
 

Ärende 
Utredningen Förskola för alla barn – för bättre språkutveckling i svenska (SOU 2020:67), 
har överlämnat sitt betänkande till regeringen. Utbildningsdepartementet har skickat 
betänkandet på remiss och svar ska lämnas senast 21 maj 2021. Utredningen lämnar förslag 
som syftar till att dels öka deltagandet i förskolan bland barn i 3-5 års ålder, dels stärka 
förskolans arbete med barnens språkutveckling i svenska, blad annat när det gäller 
nyanlända barn, barn med annat modersmål än svenska och barn med socioekonomiskt 
svag bakgrund. De åtgärder som föreslås är att kommunerna ska bedriva uppsökande 
verksamhet, kommunerna ska direktinskriva vissa barn i förskolan och införande av 
obligatorisk förskola från 5 års ålder. 
 
I förslaget till remissyttrande påtalar utbildningsnämnden att ett system med 
direktinskrivning i förskola inte är den bästa vägen för att få fler barn i förskolan. 
Vårdnadshavare ska få information så att de kan göra ett aktivt val av förskola för sitt barn. 
Vidare anser utbildningsnämnden att en obligatorisk förskola för 5-åringar innebär en stor 
och genomgripande förändring i det svenska skolsystemet. En sådan förändring bör 
föregås av ett gediget utredningsarbete med en väl genomarbetad konsekvensanalys. 
Utbildningsnämnden anser att utredningen vare sig utrett frågan tillräckligt eller gjort en 
fullödig konsekvensanalys av ett införande av elvaårig skolplikt i Sverige. Ett införande av 
skolplikt vid 5 års ålder påverkar alla barn och vårdnadshavare och då räcker det inte med 
att basera förslaget på behovet för en liten grupp barn utan att ha prövat alternativa vägar 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 25 mars 2021, § 22 (inklusive bilagor) 
Bilaga Utbildningsnämndens förslag till yttrande 
Bilaga Tjänsteskrivelse till utbildningsnämnden, daterad den 5 mars 2021 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C) och Karin Teljstedt (KD), 
bifall till utbildningsnämndens förslag. 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till eget förslag till yttrande i enlighet med bilaga 1 
till protokollet. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till eget förslag till yttrande i enlighet med bilaga 2 till 
protokollet. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade inledningsvis att det fanns tre förslag till beslut.  
Ordföranden ställde vart och ett av förslagen mot avslag, och konstaterade därefter att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med förslaget från utbildningsnämnden.  
 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Vi är mycket positiva till förslagen om uppsökande verksamhet samt kompetenshöjande 
åtgärder, och är glada över att kunna enas kring dem i remissvaret. Det är av stor vikt att vi 
kan höja andelen utbildad personal i förskolan och därmed ge våra barn bättre 
förutsättningar för lärande redan i unga år. Det är därutöver alltid önskvärt att alla 
vårdnadshavare känner till vilka möjligheter som finns för sina barn, att få ut mer 
information om förskolan är därför en bra ambition. 
Vi är även positiva till förslaget om direktinskrivning i förskolan. Det kan komma att leda 
till att fler barn ingår i verksamheten, i synnerhet i grupper där deltagandet idag är lite lägre. 
Valfriheten består, men systemet för anmälan förändras. Självklart ska ingen ha sitt barn på 
en förskola man inte anser passar, det är därför viktigt att detta kombineras med 
information om vilka möjligheter som finns för aktivt val av förskola eller pedagogisk 
omsorg.  
Förslaget om obligatorisk förskola från 5 års ålder, och därmed förlängd skolplikt, är något 
vi är positiva till. Det behöver dock utredas ordentligt innan ett eventuellt införande, inte 
minst med tanke på att skolplikten förlängdes med ett år relativt nyligen. Faktorer såsom 
tillgång till förskoleplatser, uppdateringar av läroplanen och vilka effekter reformen skulle 
få på barnenslärande måsta redas ut.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan anser att det är viktigt att alla barn ges rätt förutsättningar för att lära sig 
språket på ett för individen optimalt sätt. Det är jättebra att man nu på allvar börjar ta tag i 
denna fråga och kommer med förslag. Nackalistan vill dock se lite ändringar i det förslag 
som presenteras bl.a så är vi tveksamma till att göra förskolan obligatorisk från fem års 
ålder utan vill istället se en ökad flexibilitet i den ålder då man börjar i förskoleklass. 
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Nackalistan har under lång tid arbetat för att minska gruppstorlekarna på våra förskolor, 
detta skulle ge alla barn ökade möjligheter att få träna språket i vardagliga situationer och 
betyda mycket för många barns språkutveckling. Förskolan har en viktig roll och vi från 
Nackalistan tror att det första steget för att förbättra barns språkutveckling är att ge 
pedagogerna rätt förutsättningar för sitt arbete.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
”Att försvara föräldrars rätt att själva avgöra vad som är bäst för de egna barnen är ett 
kärnvärde för varje Kristdemokrat. Storskaliga, kollektiva och likformiga lösningar bemöter 
vi med djupaste skepsis. När de dessutom drivs fram på detta sätt, med bristfälligt underlag 
och i en halsbrytande förändringstakt kan vi inte annat än att sätta oss på tvären.   
En skola som tar sin utgångspunkt i evidens och beprövad erfarenhet kan bara utvecklas 
med hjälp av en betydligt mer gedigen kritisk granskning av förutsättningar och forskning 
än vad utredningens ideologiskt färgade önsketänkande visar prov på.  
Vi skall absolut ha ett bildningssystem som ger möjligheter åt alla barn och bejakar deras 
olikheter. En extra tidigt införd enhetsskola kombinerat med tunghänta pekpinnar från det 
offentliga är inte vägen dit.” 
 
- - - - - 
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§ 69 KFKS 2021/153 

Remiss – Säker och kostnadseffektiv it-drift – rättsliga 
förutsättningar för utkontraktering (SOU 2021:1) 
Yttrande till Infrastrukturdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande 
enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 14 april 2021. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen förklarar paragrafen 
omedelbart justerad. 

Ärende 
Under 2019 beslutade regeringen att uppdra åt en särskild utredare att kartlägga och 
analysera statliga myndigheters behov av säker och kostnadseffektiv IT-drift samt hur dessa 
behov tillgodoses. Utredaren fick även i uppdrag att analysera de rättsliga förutsättningarna 
för statliga myndigheter, kommuner och landsting (numera regioner) att med bibehållen 
säkerhet utkontraktera IT-drift till privata leverantörer och vid behov lämna 
författningsförslag. Utredningens allmänna utgångspunkt har varit att modernisera 
lagstiftningen för att den ska anpassas till rådande tekniska förhållanden och att samhället 
ska kunna tillgodogöra sig teknikutvecklingen i sin verksamhet. Utredningen har utrett hur 
införandet av en ny sekretessbrytande grund skulle kunna bidra till en lösning av problemet 
med sekretess för uppgifter som blir tillgängliga för leverantörer av IT-tjänster. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten samt 
digitaliseringsenheten, daterad den 14 april 2021 
Bilaga 1 Sammanfattning och författningsförslag (utdrag ur SOU:2021) 
Bilaga 2 Förslag på yttrande 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten samt digitaliseringsenheten – och 
fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Digitalisering är vår tids största förändringsfaktor. Med den kommer nya arbetsmetoder 
och processer som kan ge substantiella förbättringar i kvaliteten för välfärden, ökat 
inflytande för invånarna och effektiviseringsvinster. 
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En av förutsättningarna för lyckad digitalisering är molntjänster som är säkra. Säkerhet kan 
ses från olika perspektiv. Stora multinationella aktörer på en globaliserad marknad kan 
erbjuda många tekniska fördelar som skulle kunna stärka välfärdsleveransen. Samtidigt 
finns det fallgropar där känsligt data från våra invånare används på otillbörligt sätt. Det kan 
exempelvis innefatta leverantörer som använder långtgående och aggressiv kartläggning 
och datainsamling s.k. ”data mining” av våra användare för att skapa underlag för 
påverkanskampanjer, reklam eller annonsering. Främmande makters långtgående 
lagstiftning kan också utgöra ett hot mot våra användare. I debatten nämns ofta 
amerikanska ”cloud act” som innebär en skyldighet för amerikanska leverantörer att 
utlämna data om andra länders invånare till amerikanska myndigheter när de så begär utan 
rättslig prövning i landet där tjänsten levereras. Det innefattar även möjligheten att 
leverantören beläggs med förbud att ens upplysa användaren om att sådant intrång har 
skett. 
När kommuner levererar välfärdstjänster innebär det ofta att invånarna måste använda den 
lösning som vi väljer för att ens kunna tillgodogöra sig välfärdstjänsten full ut. Exempelvis 
har en elev på en skola har inga eller ytterst små möjligheter att avstå det IT-system som 
skolan använder. Därför vilar det ett särdeles tungt ansvar på offentligheten att stå upp för 
individens rättigheter när det kommer till IT-drift. En förutsättning för säker IT-drift är att 
svenska personuppgifter överlämnas på så sätt att uppgifterna inte hamnar utanför svensk 
eller europeisk jurisdiktion utan prövning enligt svensk eller europeisk rätt.” 
 
- - - - - 
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§ 70 KFKS 2021/137 

Remiss – Promemoria Ordning och reda på avfallet 
Yttrande till Miljödepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att anta miljö- och 
stadsbyggnadsnämndens förslag till yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 
22 april 2021. 
 

Ärende 
Nacka kommun har fått promemorian ”Ordning och reda på avfallet”, med förslag till 
ändringar i miljöbalken och flera förordningar som berör avfallshantering, på remiss från 
Miljödepartementet. På sitt sammanträde den 21 april 2021, § 93, beslutade miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden att anta förslag till yttrande, och detta är samma yttrande som 
kommunstyrelsen föreslås anta. 
 
Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2022 och förordningarnas ändringar den 
1 juni 2021. Ändringarna syftar till att försvåra för oseriösa avfallsföretag att starta 
verksamheter som drivs i konkurs och lämnar kommuner med stora saneringskostnader. 
Ändringarna ska även underlätta masshantering som uppstår i samband med bygg- och 
exploateringsprojekt. 
 
Kommunen har tidigare påtalat att det finns ett akut behov av en översyn av reglerna kring 
masshantering, vilken bör omfatta frågan om avfallsdefinitionen och ha ett fokus på hur ett 
förenklat regelverk kan effektivisera återvinningen av användbara massor, såsom 
entreprenadberg. Förslagen i promemorian innebär visserligen vissa lättnader och 
förenklingar för hanteringen av jord- och bergmassor från byggprojekt, men däremot i 
stort ingen förändring i klassificeringen av massorna som avfall. 
 
Förslaget till yttrande beskriver att det är positivt att lagstiftningen stärks och förtydligas 
inom avfallsområdet. De föreslagna ändringarna innebär en viss förenkling i hanteringen av 
jord och berg från exploateringsprojekt, vilket är ett steg i rätt riktning. Ändringarna löser 
dock inte det stora problemet med att rena jord- och bergmassor i grunden klassas som 
avfall, trots att de kan återanvändas direkt eller efter krossning eller sortering. Nacka 
kommun anser att rena jord- och bergmassor inte bör klassas som avfall. Förändringarna 
som minskar risken för oseriös avfallshantering är positiva. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 22 april2021 
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Bilaga 1 Miljö- och stadsbyggnadsnämndens förslag till yttrande 
Bilaga 2 Protokollsutdrag miljö- och stadsbyggnadsnämnden inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Promemoria Ordning och reda på avfallet 
 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag på förslaget från enheten för strategisk stadsutveckling.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Mikael Carlssons yrkande mot det utsända förslaget från enheten för 
strategisk stadsutveckling, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
förslaget från enheten för strategisk stadsutveckling.  
 

Reservationer 
Mikael Carlsson (NL) reserverade sig mot beslutet för Nackalistan. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”En stor del av yttrandet ägnas åt klassificering av bergmassor. Nackalistan anser inte att 
det är lämpligt i detta skede att uttala sig i frågan om utsprängda bergmassor ska 
klassificeras som avfall eller biprodukt. I en dom från mars 2021, i målet om bergkrossen i 
Gungviken, har Mark- och Miljödomstolen fastställt att bergmassor klassificeras som avfall. 
Nacka Kommun har valt att inte överklaga domen, vilket vi tolkar som att kommunen 
anser att domstolens dom är riktig. Målet har återförvisats till Länsstyrelsen för vidare 
hantering utifrån denna dom och Nacka Kommun är fortsatt part i målet. Detta yttrande 
skulle kunna tolkas som en partsinlaga i målet, både av entreprenören och av allmänheten, 
och eventuellt kunna användas emot kommunen i målet.  
Dessutom skulle Nacka Kommuns yttrande kunna leda till att svensk lagstiftning 
uppdateras, och bergmassor klassificeras om som biprodukt, givet att Miljödepartementet 
bifaller Nacka kommuns synpunkter. Om målet överklagas och drar ut på tiden så kan 
Nacka kommuns yttrande därmed få en direkt påverkan på om stenkrossen i Gungviken 
slutligen godkänds eller inte. Nacka kommun är ingen obligatorisk remissinstans och 
Nackalistan ser ingen anledning att Nacka ska yttra sig alls om klassificering av bergmassor 
som svar på Miljödepartements PM ”Ordning och reda på avfallet". Det är olyckligt att 
göra det givet situationen med ett pågående mål i domstolen. ” 
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Gunilla Grudevall-Steen lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna:  
”Vi liberaler anser det oerhört viktigt att vi kan försvåra för oseriösa aktörer i 
avfallsbranchen att starta verksamheter som drivs i konkurs och lämnar efter sig stora 
saneringskostnader som kommunen får ta. 
Vi anser det lika självklart att vi som kommun ska svara på yttranden som vi får , i detta fall 
från Miljödepartementet och i denna så viktiga fråga. 
Vi värnar miljön. 
Det är med häpnad vi ser att Nackalistan avstår från att delta i beslutet. Man säger sig värna 
miljön, men när det kommer till beslut o ställningstaganden duckar man. ” 
 
- - - - - 
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§ 71 KFKS 2020/1030 

Överenskommelse om kostnadsansvar för hjälpmedel 
och medicinsktekniska produkter  
Rekommendation från Storsthlm  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen antar överenskommelsen om kostnadsansvar för hjälpmedel och 
medicintekniska produkter mellan Region Stockholm och kommunerna i Stockholms län. 

Ärende 
Överenskommelsen avser fördelning av kostnadsansvar mellan Region Stockholm och 
kommunerna i Stockholms län för förskrivningsbara hjälpmedel och förbruknings-
hjälpmedel samt för de medicintekniska produkter som används i vården. 
Överenskommelsen gäller inom verksamheter där kommunen är huvudman för hälso- och 
sjukvård. Det vill säga inom särskilt boende och dagverksamhet för äldre, bostad med 
särskilt service och daglig verksamhet enligt lagen om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) och bostad med särskild service enligt socialtjänstlagen. 
Överenskommelsen avser vuxna individer. Syftet med den nya överenskommelsen är att 
ansvaret för hjälpmedel ska vara så lika som möjligt i alla särskilda boendeformer. Syftet är 
också att effektivisera processen inom förskrivning och kostnadsfördelning av hjälpmedel. 
I överenskommelsen samlas ansvarsfördelningen inom hjälpmedelsområdet till en 
överenskommelse. Tre tidigare överenskommelser upphör att gälla. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och äldreenheten, daterad den 12 april 2021 
Bilaga1. Rekommendation, överenskommelse om kostnadsansvar hjälpmedel och 
medicintekniska produkter 
Bilaga 2. Överenskommelse inklusive 4 bilagor 
Bilaga 3. Gällande överenskommelse om vård och omsorg med konsekvensändringar 
Bilaga 4. Protokollsutdrag från socialnämnden den 30 mars 2021 § 24 
Bilaga 5. Protokollsutdrag från äldrenämnden den 31 mars 2021 § 20 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och äldreenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 72 KFKS 2021/476 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
verksamhetssystem och digitala lås för sociala 
omsorgsprocessen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av verksamhetssystem och digitala lås 
för sociala omsorgsprocessen. 

Ärende 
Socialnämnden och äldrenämnden behöver konkurrensutsätta dagens verksamhetssystem 
eftersom avtalet med nuvarande leverantör löper ut den 30 september 2022. Avtalstiden för 
det nya avtalet uppgår till totalt 16 år, inklusive optioner på förlängningar. 
Verksamhetssystemet ska stödja handläggning av samtliga förekommande ärenden inom 
socialnämndens och äldrenämndens verksamhet och därtill ge förutsättningar för en helt 
digital hantering av ärenden samt möjliggöra en större delaktighet och service för kunderna. 
Leverantörerna av verksamhetssystem är medelstora och stora företag. Upphandlingen 
kommer att genomföras som ett öppet förfarande och anbuden kommer värderas utifrån 
mest fördelaktiga anbud, baserat på pris och kvalitet. Socialnämnden och äldrenämnden har 
berett ärendet och lämnat likalydande förslag om att inleda upphandling av 
verksamhetssystem och digitala lås för sociala omsorgsprocessen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och omsorgsenheten, daterad den 15 april 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från socialnämnden den 30 mars 2020, § 28 inklusive 

tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 31 mars 2020, § 19 inklusive 

tjänsteskrivelse 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och omsorgsenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 73 KFKS 2021/465 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
IT-arbetsplats 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av IT-arbetsplats i enlighet med 
inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 7 april 2021. 

Ärende 
Kommunens avtal för köp av datorer, telefoner, skrivare och tillhörande utrustning och 
tjänster löper ut den 1 juni 2022 och arbetet med en ny upphandling behöver därför inledas 
för att säkerställa att kommunen även fortsättningsvis kan köpa dessa produkter och 
tjänster.  
Avtalstiden föreslås till fyra år med optioner inkluderat.   
 
Vid förra upphandlingen av IT-arbetsplats ingick även skrivare som en del av IT-
arbetsplatsupphandlingen. Denna upphandling föreslås brytas upp i två separata 
upphandlingar; en för datorer, telefoner och tillbehör, samt en för skrivare med tillhörande 
tjänster, bl.a för att öka konkurrensen. 
 
Krav på leverantören föreslås fokusera på hållbara leveranskedjor, ansvarstagande för 
produkters hela livscykel och att leverantören har erfarenhet av uppdrag av samma dignitet 
samt att de bidrar till lägsta möjliga pris från IT-utrustningstillverkarna. Krav på produkter 
föreslås att fokusera på hållbarhetscertifiering och ändamålsenlighet.  
Hänsyn till små och medelstora företag tas genom att bryta ut skrivare ur upphandlingen 
och genom att kommunen själva gör en del av jobbet med installation av mjukvara. Detta 
öppnar också upp för fler leverantörer och bättre konkurrens. 
Utvärdering föreslås baseras på priser men även genom anbudsgivarnas redogörelse för hur 
de förbinder sig att hjälpa kommunen nå uppsatta mål med upphandlingen såsom 
ändamålsenliga produkter till bra priser men även att ta ansvar för och hantera uttjänta 
produkter på ett korrekt sätt. Ytterligare ett viktigt utvärderingskriterium är hur 
ändamålsenlig leverantörens e-handelsmodul är och hur den på ett för Nacka enkelt sätt 
kan integreras i Nackas inköpssystem då detta säkrar både effektivitet vid beställningar, 
samt säkrar efterlevnad av attest- och delegationsregler i kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från digitaliseringsenheten och inköpsenheten, daterad den 7 april 2021 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
digitaliseringsenheten och inköpsenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 74 KFKS 2021/468 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
skrivare 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av skrivare/skrivare som tjänst i enlighet 
med inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 8 april 2021. 

Ärende 
Kommunens avtal för hyra och köp av skrivare löper ut i juni 2022 och ett nytt avtal 
behöver upphandlas. Krav på leverantören föreslås fokusera på erfarenhet av liknande avtal 
och hållbart ansvarstagande för uttjänta produkter. Krav på produkterna föreslås fokusera 
på ändamålsenliga produkter som är miljömärkta. Avtalstiden föreslås till fem år med 
optioner inkluderat. Hänsyn till små och medelstora företag tas genom att upphandlingen 
nu delas upp från dagens avtal där skrivare är på samma avtal som datorer och telefoner.  
Utvärdering föreslås fokusera på en optimerad á-prislista för de produkter/tjänster 
kommunen behöver men även bedömning av anbudsgivarnas löfte om åtagande för service 
och säkra kontinuerlig funktion 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från digitaliseringsenheten och inköpsenheten, daterad den 8 april 2021 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
digitaliseringsenheten och inköpsenheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 75 KFKS 2021/561 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
gemensam verksamhetsplattform för bygglovsprocessen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av gemensam verksamhetsplattform för 
bygglovsprocessen i enlighet med inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 8 april 2021. 

Ärende 
För att ha bästa förutsättningar att fortsätta det arbete som bedrivs inom handläggningen 
av bygglov föreslås att Nacka kommun genomför en upphandling av en plattform som 
stödjer en helt digitaliserad process – både från en kund och handläggares perspektiv. 
Verksamhetsprocesser som främst kommer nyttja plattformen är relaterade till Nacka 
kommuns bygglovsprocess som till exempel ansökan om bygglov, beställning av mät-och 
karttjänster och ansökan bostadsanpassningsbidrag. Fler processer kan tillkomma. 
Nacka Kommun använder idag Sokigos plattform Nova för bygglovsprocessen, men har 
ett behov av att synkronisera processerna även inom tidigare nämnda områden. 
 
Ärendet behandlades av miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 april 2021, som 
beslutade i enlighet med inköpsenhetens förslag; att föreslå kommunstyrelsen att inleda 
upphandling av gemensam verksamhetsplattform för bygglovsprocessen i enlighet med 
inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 8 april 2021. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 april 2021 § 78 
Tjänsteskrivelse från inköpsenheten daterad den 8 april2021 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 76 KFKS 2019/573 

Medborgarförslag –Annonsering av kommunfullmäktiges 
sammanträden 
Inkom den 19 juni 2019 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar enligt nedan.  
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att val av medium för 
annonsering av kommunfullmäktiges sammanträden avgörs av kommunfullmäktiges 
presidium för att på så sätt anpassa annonseringen för att nå så många Nackabor som 
möjligt. Medborgarförslaget är härmed färdigbehandlat. 

Ärende 
Av medborgarförslaget föreslås att kommunfullmäktiges sammanträden ska annonseras i 
Nacka Värmdö Posten (NVP).  
 
Utifrån att kommunallagen inte längre ställer några krav på annonsering i ortstidning 
föreslås det i ärendet om revidering av kommunfullmäktiges arbetsordning (KFKS 
2021/272) att annonsering ska ske på kommunens hemsida samt att annonsering även ska 
ske i annat lämpligt medium med syfte att nå så många medborgare som möjligt. Genom 
denna skrivning finns möjligheten kvar att, utöver annonsering på hemsida, även annonsera 
i ortstidning utifrån vad som är lämpligt ur ett medborgarperspektiv. Kommunfullmäktiges 
presidium föreslås avgöra val av medium för annonsering. Utifrån detta förslag finns goda 
möjligheter till att kommunfullmäktiges presidium kan identifiera olika medium för 
annonsering i syfte att nå så många Nackabor som möjligt. Medborgarförslaget anses med 
detta färdigbehandlat. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 22 
februari 2021 
Bilaga Medborgarförslaget 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade att kommunstyrelsen lägger fram förslag om att 
kommunfullmäktiges sammanträden i Nacka kommun i fortsättningen ska annonseras i. 
tryckt lokalpress. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde Mikael Carlssons yrkande mot det utsända förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med förslaget från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten. 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Att ha aktiva medborgare som är intresserade av kommunpolitiken är guld värt. Att det 
tagit nästan två år (!!) att behandla ett okomplicerat medborgarförslag är definitivt inte 
rimligt, och känns oseriöst.” 
 
- - - - - 
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§ 77 KFKS 2020/1048 

Motion – Förnya alkoholpolitiska programmet 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar beslutar enligt nedan.  
 
1. Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att införa riktlinjer för intern 
representation i det alkoholpolitiska programmet då kommunens policy för mutor, jäv, 
representation och bisysslor redan anger kommunens förhållningssätt inom området.  
 
2. Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att införa riktlinjer som ytterligare 
begränsar servering av alkohol i kommunens lokaler då det bedöms kunna medföra ej 
önskvärda konsekvenser inom flera områden.   
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att det införs riktlinjer i det alkoholpolitiska programmet som 
tydliggör när kommunen inte ska servera eller bekosta alkohol för anställda eller andra 
gäster i arbetsrelaterade sammanhang. Motionärerna föreslår vidare att det införs riktlinjer i 
det alkoholpolitiska programmet för när det inte får serveras alkohol i kommunens egna 
lokaler. Stadsledningskontorets bedömning är att det inte är motiverat att förnya det 
alkoholpolitiska programmet. Nacka kommun har redan en restriktiv hållning till 
alkoholservering vid intern och extern representation. Policyn för mutor, jäv, 
representation och bisysslor beskriver det förhållningssätt som gäller i kommunen i 
samband med intern representation. En begränsning av servering av alkohol i kommunens 
egna lokaler kan få ej önskvärda konsekvenser inom olika områden, såsom att bland annat 
lokaler som idag används för festsammanhang kommer få svårigheter att bedriva sin 
verksamhet och evenemang kan komma att påverkas. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 14 april 2021 
Bilaga 1 Policy för mutor, jäv, representation och bisysslor 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 30 mars 2021 (SOCN 2020/359)  
Bilaga 3 Motionen från Vänsterpartiet 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till det utsända förslaget från stadsledningskontoret.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – yrkandet om bifall till 
förslaget från stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 78 KFKS 2021/123  
       samt enligt tabell 

Remittering av motion från kommunfullmäktige den 12 
april 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motion väckt i kommunfullmäktige den12 april 
2021, enligt tabell nedan.  
 
Detta beslut fattas med stöd av punkten 1.2 i kommunstyrelsens delegationsordning. 

Remittering av motion från kommunfullmäktige den 12 april 2021 
Motion D-nr Remitteras 

till 
Utskott 

Motion – Tillägg till fritidsnämndens 
reglemente om lokalisering av idrotts- och 
fritidsanläggningar 
Motion den 12 april 2021 av Bosse Ståldal m.fl. (NL)  

KFKS 
2021/479 

FRN och 
KS 

KSAU 

 

Ärende 
Kommunstyrelsen har delegerat till kommunstyrelsens arbetsutskott att besluta om 
remittering av motioner som anmälts i kommunfullmäktige och där överlämnats till 
kommunstyrelsen för beredning. Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 12 april 2021 
väcktes en motion. I detta ärende presenteras förslag på remittering av denna motion.   

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten, daterad den 15 april 2021 
Bilaga 1 Motion – Tillägg till fritidsnämndens reglemente om lokalisering av idrotts- 

och fritidsanläggningar (NL) 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 79 

Övriga frågor 
 
Det fanns inga frågor vid sammanträdet.  
 
- - - - - 
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  KFKS 2021/260 

Bilaga 1 till protokoll KSAU 2021-04-27 §  68  

Socialdemokraternas förslag till yttrande över 
betänkandet Förskola för alla barn – för bättre 
språkutveckling i svenska (SOU 2020:67) 
 
Nacka kommun lämnar följande synpunkter gällande förslagen i betänkandet Förskola för 
alla barn – för bättre språkutveckling i svenska. 
 

Sammanfattning 
Nacka kommun instämmer i förslaget om kompetenshöjning för personal i förskolan och 
förslaget om en enhetlig utbildning till barnskötare. 
Nacka kommun anser att en direktinskrivning i förskolan med största sannolikhet kommer 
att leda till att fler barn deltar i förskoleverksamheten, inte minst bland grupper som idag 
har lågt deltagande. Förslaget bör dock, om det genomförs, gälla alla barn och inte bara 
vissa. 
Vidare anser Nacka kommun att förslaget om en obligatorisk förskola från 5 års ålder i 
grunden är positivt, men frågan bör utredas ytterligare. Ett införande av skolplikt vid 5 års 
ålder påverkar alla barn och vårdnadshavare och då måste alla för- och nackdelar i förslaget 
vägas mot varandra innan ett eventuellt införande. 

Kommunen ska informera vårdnadshavare om förskolan genom 
uppsökande verksamhet 
Nacka kommun instämmer i utredningens förslag om vikten att informera och 
kommunicera med vårdnadshavare vars barn inte är inskrivna i förskolan om rätten till 
allmän förskola. På vilket sätt det ska ske bör vara upp till varje kommun att avgöra. 

Direktinskrivning i förskolan 
Direktinskrivning av barn i den allmänna förskolan är ett bra sätt att öka antalet barn som 
tar del av den mycket viktiga pedagogiska verksamhet som förskolan erbjuder. 
Direktinskrivning i förskolan skulle göra att dagens opt-in-system skulle ersättas med ett 
opt-out-system, något som skulle kunna innebära att fler barn i grupper med dålig 
kännedom om det svenska skolsystem deltar i förskoleverksamhet, utan att någon tvingas 
delta. Nacka kommun anser att direktinskrivning, i kombination med mer information och 
kommunikation med vårdnadshavare, är en bra väg för att få fler barn i förskolan. 
Om direktinskrivning genomförs anser Nacka kommun att alla barn som inte är inskrivna i 
förskola eller pedagogisk omsorg ska skrivas in och inte bara vissa grupper av barn som 
utredningen föreslår. Detta för att ge alla barn samma möjligheter oavsett bakgrund. 



 
2 (2) 

  
 
 PROTOKOLLSBILAGA 1 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott   
 2021-04-27 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Obligatorisk förskola från 5 års ålder 
En obligatorisk förskola för 5 åringar innebär en stor och genomgripande förändring i det 
svenska skolsystemet. En sådan förändring bör föregås av ett gediget utredningsarbete med 
en väl genomarbetad konsekvensanalys. Nacka kommun anser emellertid att det är en bra 
ambition att gå mot ett införande av elvaårig skolplikt i Sverige. Ett införande av skolplikt 
vid 5 års ålder påverkar alla barn och vårdnadshavare och frågan måste utredas ordentligt 
innan ett eventuellt införande. 

Fler förskollärare och barnskötare och kompetenshöjande åtgärder 
Förslaget om kompetenshöjande åtgärder för personal inom förskolan är bra. Rektorer och 
huvudmän som verkar i Nacka har framfört synpunkter på brister i dagens 
barnskötarutbildning och då framför allt inom vuxenutbildningen. Därför är förslaget om 
ett enhetligt innehåll i utbildningen bra och önskvärd. 
 
- - - - - 
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  KFKS 2021/260 

Bilaga 2 till protokoll KSAU 2021-04-27 §  68  

Nackalistans förslag till yttrande över betänkandet 
Förskola för alla barn – för bättre språkutveckling i 
svenska (SOU 2020:67) 

Direktinskrivning i förskolan 
Direktinskrivning av barn i den allmänna förskolan betyder att förskoleplatser tas i anspråk 
som eventuellt inte kommer att utnyttjas och dessutom kommer kommunens 
administration att öka väsentligt. Eftersom den allmänna förskolan är frivillig kan det 
upplevas som ett tvång att barn direktinskrivs i förskolan. Möjligheten att välja förskola 
åsidosätts genom direktinskrivning då det finns en risk att det kan upplevas som ett tvång 
att gå på den förskola där barnet direktinskrivits. Nacka kommun anser att den bästa vägen 
för att få fler barn i förskolan och i den förskola som vårdnadshavare önskar är att 
informera och kommunicera med vårdnadshavare om deras rätt till allmän förskola och om 
utbudet av förskolor. Ett system där vårdnadshavare aktivt väljer förskola ger bättre 
förutsättningar för en bra förskoleplacering. 
Nacka kommun anser att en bättre lösning vore att alla vårdnadshavare till barn som 
uppnår ålder för allmän förskola ges ett obligatoriskt förskoleval likt det skolval vi har idag. 
Det skall där gå att helt välja bort förskola om man så önskar eller välja att barnet deltar i 
annan pedagogisk verksamhet. Vi tror på allas rätt att utifrån barnets och familjens bästa 
göra egna val. På detta sätt så kommer alla vårdnadshavare att få information om vad 
förskoleverksamhet innebär och vara tvungna att ta ett aktivt val. 
Nacka kommun anser att den verksamhet som idag bedrivs inom pedagogisk omsorg är av 
väldigt hög kvalité och med hög nöjdhet hos föräldrar och bör även i fortsättningen ges 
likvärdiga villkor som förskoleverksamhet, något som utredningens förslag motverkar. 
Om direktinskrivning genomförs anser Nacka kommun att alla barn som inte är inskrivna i 
förskola eller pedagogisk omsorg ska skrivas in och inte bara vissa grupper av barn som 
utredningen föreslår. 
Detta för att ge alla barn samma möjligheter oavsett bakgrund. 

Obligatorisk förskola från 5 års ålder 
Nacka kommun avstyrker förslaget på en obligatorisk förskola från fem års ålder i 
dagsläget. Nyligen har det beslutats om att göra förskoleklassen obligatorisk och vi tycker 
att det klokaste vore att följa detta samt utvärdera denna förändring innan man tar nästa 
steg med att sänka skolpliktsåldernen ytterligare. Vi vill också göra det lättare för barn i 
fem-årsåldern att kunna börja i förskoleklass om barnet anses ha rätt förutsättningar för det 
och att familjen anser att barnet behöver en ökad utmaning för att känna sig stimulerad och 
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komma till sin rätt. Ett förslag om obligatorisk förskola för alla femåringar kan motarbeta 
denna mer flexibla skolgång. 
 
En obligatorisk förskola för 5 åringar innebär en stor och genomgripande förändring i det 
svenska skolsystemet. En sådan förändring bör föregås av ett gediget utredningsarbete med 
en väl genomarbetad konsekvensanalys. Nacka kommun anser att utredningen vare sig 
utrett frågan tillräckligt eller gjort en fullödig konsekvensanalys av ett införande av elvaårig 
skolplikt i Sverige. Ett införande av skolplikt vid 5 års ålder påverkar alla barn och 
vårdnadshavare och då räcker det inte med att basera förslaget på behovet för en liten 
grupp barn utan att ha prövat alternativa vägar. 

Fler förskollärare och barnskötare och kompetenshöjande åtgärder 
Förslaget om kompetenshöjande åtgärder för personal inom förskolan är bra. Rektorer och 
huvudmän som verkar i Nacka har framfört synpunkter på brister i dagens 
barnskötarutbildning och då framför allt inom vuxenutbildningen. Därför är förslaget om 
ett enhetligt innehåll i utbildningen bra och önskvärd. 
 
- - - - - 
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